
  
 
 
 
 
 
 
Referat af mødet i stiftsudvalget for psykisk arbejdsmiljø,  
mandag den 9. januar 2023, kl. 15.00 – 18.00 
Med efterfølgende aftensmad i byen. 
Mødet afholdtes i Viborg Bispegård. 
 

 
Afbud: Jørgen Stilling 
 
 
 
 
 
 
 
Dagsorden 
 

Referat 

1) 
a) Der bydes velkommen.  
b) Gennemgang af dagsorden og 
godkendelse af samme. 
 

Ida bød velkommen. 
Dagsordenen godkendtes 

2) 
Siden sidst. 
 
 
 
 

Brita ville have deltaget i den dag om psykisk 
arbejdsmiljø, som FAR. havde udbudt, men 
der var overtegnet. 
Lars deltog med minioplæg ved en aften om 
psykisk arbejdsmiljø, som Distriktsforeningen i 
Ikast-Brande arrangerede. 
Ida orienterede om en kommende konference 
om dekorum og Folkekirkens eventuelle 
manglende ’ledelsesmuskler’ til at håndtere 
det moderne og måske udvidede dekorumfelt. 
Hvem der skal og kan deltage i en sådan 
konference og med hvilket kommissorium og 
med hvilken myndighed, det skal foregå, er pt. 
spændende at afvente. 

3) 
Kort orientering om de små filmspots. 
(ved LLL) 
a) Brian Hansen er alligevel ikke klar på det, 
da han mangler et teknisk hold bag sig.  
b) Måske kan vi få hjælp af H. Helms og ha’ 
små tekstbokse og så måske Brian Hansen 
til at læse teksten? 
Vi skal tage stilling til, hvad vi gør. 

 
 

a -b) 
Under punkt 7 spørger vi Brian Hansen, 
om han evt. er villig til at se på opgaven 
igen under en eller anden form, og vi 
spørger Henrik Helms, om han vil være 
tekniker på opgaven. 
Vi havde også en basisovervejelse om 
udvalgets arbejde og vores muligheder for 
at nå målgruppen. – målgruppen er 
selvfølgelig menighedsråd inkl. præster, 
kirkens ansatte medarbejdere og 
sognenes frivillige. 
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Men hvordan når vi alle disse mennesker 
med vores arbejde? 
Få leder efter indsigt i godt psykisk 
arbejdsmiljø, før noget i miljøet er gået galt 
– og vores arbejde og ’produkter’ er tænkt 
forebyggende, og er nok mindre aktuelle 
som egentlig ’brandslukning’ 
Det kunne være et skridt at blive set på 
dap-en. 
Vi må have en snak med Henrik Helms, 
om han ser muligheder for at vores 
arbejder bliver set. 

4) 
Vi har anmodet stiftsrådet om at udvide 
bestykningen af vores udvalg, ideelt set med 
en provst, én af provstiernes hr-
medarbejdere, en kirkekontorleder, en 
kordegn og en kirketjener, for at flest muligt 
af Folkekirkens ansættelsesområder er 
repræsenteret. 
Vi har ligeledes bedt stiftsrådet – for så vidt 
de tiltræder vores ønske – om at være 
behjælpelig med at finde de rette personer – 
se vedhæftede fil. 
Det vil nok være hensigtsmæssigt, at vi selv 
overvejer, hvem vi synes, at det kunne være 
godt at have med. Vi kan forberede os på, at 
vi evt. tager en runde. 

Stiftsrådet orienteredes allerede på 
decembermødet og har nu modtaget vores 
skriftlige anmodning. 
I forventningen om, at stiftsrådet tiltræder 
vores anmodning om en udvidet bestykning af 
vores udvalg, overvejede vi hvem vi kunne 
pege på som ønskelige nye medlemmer. 
Som repræsentant for provsterne kunne vi 
tænke os at provsten i Herning Søndre eller i 
Lemvig eller i Struer blev spurgt. 
Fra provstiernes HR-medarbejdere fandt vi 
ingen navne, da vores kendskab til den 
gruppe af medarbejdere er begrænset. 
På kirkekontorledersiden faldt tanken på 
kirkekontorlederen i Holstebro. 
Fra kirketjenerne er det tanken, at det ideelt er 
kirketjenernes tillidsrepræsentant i Viborg stift, 
der skal spørges. 
Ida og Svend Aage tager disse tanker med til 
Stiftsrådet, som vi håber, vil være velvillige 
både for udvidelsen og indbydelsen af nye 
medlemmer til vores udvalg. 

5)  
Fredag den 28. april holder stiftsrådet en 
stiftsvisionsdag fra kl. 14-20.  
Alle stiftsudvalg skal være repræsenteret. 
a) Ved stiftsrådsmedlemmerne, hvor mange 
og med hvad vi skal deltage? Hvad forventes 
der af os? 
b) Hvem kunne evt. tænke sig at deltage? 
 

a – b) 
Der er intet planlagt endnu om visionsdagens 
indhold og struktur. Vi venter i spænding og 
har noteret i vores kalender, at dagen 
kommer. 
Som deltagere må forventes, at stiftsrådets 
medlemmer er med og stiftspræsterne. Fra 
vores udvalg var endvidere Brita interesseret i 
at deltage. 

6) 
I Viborg afholdes der fredag den 8. 
september 2023 stiftsmenighedsrådsstævne.  
Vi skal være der og kunne være til rådighed 
for deltagerne med oplysning om vores 
arbejde. 
Hvem kan tænke sig at deltage? 
 

Planerne er endnu ikke så langt, at vi har 
nogen egentlig viden om formen. 
Vi håber på en stand i foyeren. 
Det vil være godt, om så mange af os som 
muligt er der, så vi kan få talt med flest muligt. 
Vi har dagen i kalenderen.   
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7)  
Vi får besøg af Brian Hansen, 
Vi skal høre, hvad Brian har at tilbyde om 
godt psykisk arbejdsmiljø – og ikke mindst 
vinklen på det - og vi skal tale med ham om 
vores tanker i forhold til hans input til os, 
så vi klart kan fortælle provster, 
provstiudvalg og evt. distriktsforeningerne, 
hvad der bydes på, så de vil facilitere.  
 
 

 
Brian Hansen indtog lokalet og fortalte om sig 
selv og præsenterede os for sin måde at 
foredrage på, som meget har skuespillets 
tilgang, og dermed også nogle af sine 
virkemidler til at sætte udråbstegn i tilhørernes 
sind. 
Vi snakkede med Brian om de små filmspots, 
og han er villig til at tage en snak med Henrik 
Helms om det praktiske - og med os om det 
tekstmæssige indhold og redigering af 
samme. 
Punktet holdt pause, medens vi var ude i 
Viborg og spise aftensmad. 
Efter at Brian havde forladt selskabet, enedes 
vi om, at Brian kontaktes for en aftale om 
samarbejde i efteråret. Vi beder ham om at 
formulere kort, hvad vi skal fortælle provster 
og provstiudvalg at vi har at berige 
menighedsråd og ansatte med. 
 

8)  
Evt. 

Lars lovede at få stiftets hjemmeside 
opdateret vedr. vores udvalgs referater. 

    Kommende møder: 
    6. marts           kl. 15 – 17 

21. august       kl. 15 – 17 
6. november    kl. 15 – 17 


